
G E N E R A L F O R S A M L I N G S R E F E R A T 

 

Onsdag den 26. Juni 2024 afholdtes der ordinær generalforsamling i DSAH Rideklub med 
følgende dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

 2. Valg af protokolfører og stemmetæller  

3. Formandens beretning for 2023  

4. Aflæggelse af regnskab 2023  

5. Behandling af indkomne forslag a. Forslag fra bestyrelsen om ændring af vedtægterne. 

6. Fastsættelse af kontingent 

7. Valg af bestyrelse – På valg er Sofie K. B. Oehlenschlæger og Jannie Paarup Østergaard. 

8. Valg af suppleanter  

9. Valg af revisor  

10. Evt. 

 

Ad punkt 1 

Til dirigent valgtes Sofie Oehlenschlæger, som konkluderede at 3 medlemmer var mødt, og at 
generalforsamlingen var lovligt indvarslet, om end lidt sent, samt beslutningsdygtig. 

 

Ad punkt 2 

Til referent og stemmetæller valgtes Sofie Oehlenschlæger 

 

Ad punkt 3 

Formanden aflagde beretning.  

Stævnet som blev afholdt i 2023 havde rekord få tilmeldinger. Det var et hyggeligt og vellykket 
stævne med god stemning og mange gode ridt, til trods for de få starter. Formanden forklarede, 
at det virker som om det er generelt i rideverdenen, at det er svært at få starter til stævnerne, og 
ikke kun DSAH Rideklub som er ramt, men det holder stadig hårdt, og klubben vil ikke kunne 
fortsætte, eller afholde DM for araberheste i 2025, hvis tendensen fortsætter.  



Bestyrelsen har i vinteren 2023 været aktive med henblik på at finde en ny stævnelokation, og 
har søgt ved mange forskellige klubber, for at finde den bedste løsning, idet Tobøl er blevet for 
dyre. Det var bestyrelsens ønske at forsøge at afholde stævnet lidt senere på året end normalt, 
så det ikke ramler sammen med f.eks. pony-dm, araber em, store hestedag mv., og der derved 
er flere som der har mulighed for at deltage. 

Det endte med at være Heslegård i Helsinge som kunne tilbyde de bedste faciliteter til den 
bedste pris. Det er vigtigt at årets stævne giver overskud, da foreningen som nævnt ellers vil få 
svært ved at køre videre. Med det in mente arbejder bestyrelsen hårdt på at finde 
pengesponsorer, og det er aftalt at der ifm. stævnet også holdes klasser for den lokale rideklub 
i håb om flere starter. Generelt er mange tiltag taget for at kunne spare lidt penge og stadig 
afholde et lige så vellykket stævne som de forrige år. Det kræver dog at folk deltager. 

Bestyrelsen ser frem til årets stævne, og håber på at mange lokale sjællændere, som normalt 
ikke tager turen til Jylland, vil deltage, når nu lokationen er tæt på.  

Beretningen blev taget til efterretning af forsamlingen. 

 

Ad punkt 4 

Jannie gennemgik regnskabet. 

Underskuddet androg kr. 13.823. De udgifter der især gør indhug i budgettet er udgifterne til 
Tobøl som koster 14.000 i ren leje, samt dommere som har kostet kr. 4.671. 

Indtægterne er hovedsageligt kr. 4.880 i kontingent. Foreningen har endnu ikke modtaget 
kontingent fra DSAH for stutterimedlemsskab. Stutterimedlemskabet er til orientering 
nedlukket fra 2023. 

Indestående den 31.12. andrager kr. 7.600.  

Der blev talt om, at hvis klubben skal kunne overleve skal der ske noget. Formanden forklarede 
planerne for at årets stævne ville bringe overskud.  

Den nye destination Heslegård koster kun kr. 10.000.  

Boksene koster det samme som i Tobøl. Man vil så tage kr. 1.000 i boksleje. Hvis 
stævnedeltagere tømmer sin boks inden afgang får de kr. 200 retur, hvis ikke, indkasseres de kr. 
200. 

Dommerudgifterne bliver forhåbentlig lavere, da alle bor i nærheden. Pris forventelig kr. 3.500 
plus kørsel.  

Der vil være klasser for den lokale rideklub, hvilket forhåbentlig giver væsentlig flere starter.  



Årsregnskabet blev herefter godkendt af forsamlingen. 

 

Ad punkt 5 

Bestyrelsen gennemgik forslaget. 

Der blev stillet et ændringsforslag med lyden: 

Ny § 18 

”Såfremt foreningen udlåner sin adgang til DRF portalen, så andre kan afholde araberstævner i 
foreningens navn, skal det gøres klart for låner at de før, under og efter er på DRF Go og Equipe 
i DSAH’s navn, og at det derfor er vigtigt at stævnearrangøren overholder de visioner og normer 
som rideklubben står for. 

  
Der skal i forbindelse i forbindelse med udlån taget et gebyr, samt stævnets proportioner skal 
godkendes af bestyrelsen før de lægges på GO.” 

Forslaget med ændringsforslag blev enstemmigt vedtaget. 

 

Ad punkt 6 

Kontingentet blev fastsat til kr. 450 for senior og kr. 250. Det blev derved besluttet at man kan få 
et passivt medlemskab for kr. 150 årligt. Et passivt medlemskab giver en stemme i foreningen, 
men ikke mulighed for stævnestart. 

Det blev vedtaget at kontingentet andrager kr. 350 for senior og kr. 175 for junior, hvis der betales 
i januar. 

 

Ad punkt 7 

Jannie Paarup Østergaard og Sofie Katrine Bilenberg Oehlenschlæger blev genvalgt.  

 

Ad punkt 8 

Der blev ikke valgt nogen suppleanter 

 

Ad punkt 9  



Revisor genvalgtes 

 

Ad punkt 10 

Et medlem forklarede at et medlem havde lavet et forslag om at man kunne afholde et ”online-
ridt” for araberheste, hvor man som deltager skulle kunne påvise at man har redet eller gået 
nogle kilometer. Man skal tage et billede af hesten, og sende til foreningen. Forsamlingen talte 
om at man eventuelt kunne lave en jule-tur. Man skal være opmærksom på at der ikke skal være 
flere udgifter end indtægter.  

Hanne havde været til repræsentantskabsmøde. Der var plancher rundt omkring, hvor dansk 
rideforbund foreslog at man afholder stævneklasser for para-ryttere. Det blev forklaret at para-
ryttere gerne må starte almindelige klasser, de skal bare vise dokumentation til dommeren for 
at de må ride med hjælpemidler.  Man kunne eventuelt udbyde en para-klasse til 
araberstævnet. Det blev aftalt at Hanne undersøger mulighederne. 

Det blev diskuteret om ranglisten skulle deles op i discipliner. Hvad kan man gøre for at fange 
f.eks. distancerytterne? Det blev også diskuteret om man skulle ændre præmien, så det ikke er 
penge-præmier. Den interne kunne få en pokal og et års kontingent. En sløjfe til nr. 2., og 50% 
af kontingentet. 3. pladsen får en sløjfe og 1/3 af kontingentet.  

Det blev talt om at man kunne sælge lodder via støttelotteriet, så hjælper man både kræftens 
bekæmpelse og DSAH Rideklub. Det blev aftalt at man vil forsøge med dette til årets DM 
stævne. 

Der fremkom ikke yderligere og formanden konstaterede dagsordenen for udtømt, og takkede 
for god ro og orden. 

 

 

 

 


